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Närvarande ledamöter:    SPF Viveca Sarman                                                                        

  PRO Ulla Bowallius 

  SPF Olof Björlin 

  SPF Margareta Thörnblom 

  SPF Christina Harjulin 

 

Närvarande ersättare: SPF Yvonne Wendt  

PRO Irja Nilsson  

SPF Ulla Löfberg  

  SPF Alice Unander-Scharin 

   

Föredragande tjänstemän:  Marianne Snell 

Hanna Markkula 

    

§ 1. Val av protokolljusterare 
Pensionärsrådet beslutade att Viveca Sarman och Margareta Thörnblom justerar dagens 

protokoll. 

 

§ 2.  Tid för protokolljustering 
Pensionärsrådet beslutade att protokollet justeras den 6 april kl. 10.00. Protokollet e-postas till 

medlemmarna inför justering.  

 

§ 3.  Föregående sammanträdesprotokoll 2011-03-07 
Pensionärsrådet ställer sig positiv till utegymmet ”Uteträffen”. Flera av äldreomsorgens 

verksamheter har ”Uteträffen” som mål för promenader. Förslag att ha en återinvigning 

under våren, t.ex. fredagen den 13 maj. Inga övriga synpunkter på föregående 

sammanträdesprotokoll, protokollet läggs till handlingarna.  

 

§ 4. Besök av Olle Eriksson, Kommunstyrelsens pensionärsråd, KPR.  
Olle Eriksson, ledamot i KPR, Kommunstyrelsens pensionärsråd, har utsetts som KPR:s 

kontaktperson för Östermalms stadsdelsnämnds pensionärsråd. Han är för närvarande 

engagerad i frågor rörande trygghetsboende och stadens äldreboendeplanering. KPR menar 

att trygghetsboende främst kommer att bli ett boende för personer med höga omsorgsnivåer 
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och ser gärna att servicehus finns kvar som boendeform. Man behöver vidare se över 

systemet med förturer vilket bidrar till att äldre som uppfyller kriterierna, men inte har 

”särskilda skäl”, har svårt att få en trygghetsboendelägenhet. Pensionärsrådet ställer sig 

bakom KPR:s ståndpunkter.  

Olle Eriksson önskar att få protokoll och dagordning från pensionärsrådets sammanträden 

tillhanda via mail.  

 

Olof Björlin informerade om att det håller på att arbetas fram en ny åldersdiskrimineringslag 

som kan leda till att det blir olagligt att exempelvis ha olika åldersgränser till seniorboende. 

 

§ 5.  Ärenden till stadsdelsnämnden 2011-04-14 
Sköra länkar i vårdkedjan - äldre med sammansatta vårdbehov i gränssnittet mellan 

landsting och kommun – svar på remiss 

En granskning har genomförts med syftet att se hur vården av äldre med sammansatta 

vårdbehov fungerar i gränssnitten mellan kommunernas och landstingets ansvarsområden.  

Pensionärsrådet anser att det är en mycket angelägen fråga och ville särskilt lyfta fram att man 

gärna ser att det utvecklas fler vårdcentraler som har personer som är äldre än 65 år som sin 

målgrupp. Pensionärsrådet ställde sig bakom förvaltningens svar med ovanstående tillägg i 

remissvaret. Pensionärsrådet ska även sammanställa en skrivelse om behovet av 

”äldrevårdscentraler” och ställa till landstingets pensionärsråd som kan föra frågan vidare. 

Ärendet läggs till handlingarna. 

 

Underlag till budget 2012 med inriktning för 2013 och 2014 inklusive äldreboendeplan 

Pensionärsrådet noterade särskilt att den privata hemtjänsten ökar stadigt på Östermalm. 

Frågan om kommunikationer i det nybyggda området i Norra Djurgårdsstaden tas upp med 

Parkmiljögruppen Norra Innerstaden som besöker pensionärsrådet på nästa sammanträde. När 

det gäller ledarskapsutbildningar så satsar förvaltningen bland annat på utbildning för utförar-

chefer samt planerar för ett ettårigt traineeprogram. Kön till vård- och omsorgsboenden visar 

att de flesta äldre väljer att bo kvar inom det egna stadsdelområdet men privata boenden som 

Löjtnantsgården och Brahem har hög efterfrågan bland de äldre. Pensionärsrådet önskar 

studiebesök på dessa två boenden, förvaltningen återkommer i frågan. När det gäller frågor om 

kön så föreslog förvaltningen att köansvarig bjuds in till ett sammanträde till hösten. Ärendet 

läggs till handlingarna i och med de besvarade frågorna. 

 

§ 6. Rapport från vård- och omsorgsboenden 
Olof Björlin och Alice Unander-Scharin har deltagit i förtroenderåd på Körsbärsgårdens vård- 

och omsorgsboende. Det var inga politiker eller anhöriga närvarande så det blev ett kortfattat 

möte.  

 

Ulla Löfberg och Irja Nilsson har deltagit i förtroenderåd på Linnégårdens vård- och 

omsorgsboende. Carema Care AB tog över verksamheten den 1 november 2010 och arbetar 

med flera utvecklingsfrågor såsom maten, aktiviteter och bemanning. Förvaltningen planerar 

för avtalsuppföljning under våren samt uppfräschning av inredningen på våningsplanen.  

 

§ 7. Övriga frågor 
Pensionärsrådet har tagit del av statistik över beslut och avslag för 2010 och noterade att flera 

personer som överklagat avslag om vård- och omsorgsboende får bifall i domstol. Pensionärs-

rådet önskar ta del av ett antal domar och orsak till avslag, förvaltningen återkommer i frågan.   
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När det gäller läkemedelsgenomgångar så har detta genomförts på alla stadsdelens vård- och 

omsorgsboenden. Förvaltningen planerar nu för en djupare genomgång och det genomförs för 

närvarande en upphandling av en apotekare. Förslag att MAS Lili Briese berättar mer om detta 

när hon besöker pensionärsrådet i augusti. När det gäller att nå ut med information till 

personer som bor i ordinärt boende så kan förslagsvis de öppna träffpunkterna och 

pensionärsorganisationernas månadsmöten vara informationskanaler.  

 

SL har tagit fram en ny broschyr, ”Alla reser olika” som beskriver de tillgänglighets-

anpassningar som SL har gjort samt ger tips hur den som är funktionshindrad kan resa i SL-

trafiken. SL behöver nu hjälp att sprida informationen, informationsbrev samt broschyr 

delades ut på sammanträdet.  

 

Diskussion av frågor relaterade till projektet ”De mest sjuka äldre” sker efter sammanträdet.  

Frågan ”Multigruppen” ska således inte vara med som en stående punkt i dagordningen.  

 

Ett antal besök har bokats in till pensionärsrådets kommande sammanträden. Parkmiljö-

gruppen Norra Innerstaden kommer på sammanträdet den 9 maj, Elisabeth Persson från Ippi 

AB kommer den 7 juni och MAS Lili Briese kommer den 15 augusti och berättar om rikt-

linjer kring palliativ vård samt läkemedelsgenomgångar. Presidiet kommer till samman-

trädet den 19 september.  

 

Påminnelse om studiebesöket på Silviahemmet onsdagen den 11 maj kl 15.00. Visning 

samt kaffe ingår. Silviahemmet ligger på Gustav III:s väg 17, Drottningholm. Telefon: 

759 00 71.  

 

KPR:s protokoll från den 15 mars 2011 medsänds utskicket av pensionärsrådets protokoll.  

 

Äldrecentrums rapporter, ”Biståndshandläggare – att vakta pengar eller bedöma äldres 

behov” och ”Lämplig bemanning – i boende särskilt avsett för personer med 

demenssjukdom” medsändes protokollet.  

 

§ 8. Nästa möte   
Nästa sammanträde är den 9 maj 2011. Lokal: Hjorten 

 

 

Sekreterare: Hanna Markkula 

 


